

DOI: 10.18572/1812-3805-2020-8-75-80

# Представительный орган в конституционной системе СФРЮ

**Шахин Юрий Владимирович,**  
доцент кафедры истории  
Севастопольского государственного университета,  
кандидат исторических наук, доцент  
y-v-shahin@yandex.ru

В статье рассматривается феномен многопалатного представительного органа в конституционной системе Югославии. Автор рассматривает возникновение двухпалатной системы представительных органов в Югославии и ее последующее усложнение. Особое внимание уделяется периоду 1963–1974 годов, когда количество палат Союзной скупщины Югославии достигало шести. Автор анализирует распределение полномочий между палатами, пытается провести их классификацию, исследует основные принципы устройства многопалатного представительного органа, причины их внедрения и характер последующих изменений в составе палат. Внимание уделяется взаимосвязи конституционных принципов Югославии и концепции общественного самоуправления. Также проанализированы конституционные поправки 1967–1968 годов.

**Ключевые слова:** Югославия, конституция, представительный орган, многопалатная система, самоуправление.

## A Representative Body in the Constitutional System of the SFRY

**Shakhin Yuriy V.**  
Senior Lecturer of the Department of History of the Sevastopol State University  
PhD (History), Associate Professor

The article considers the phenomenon of a multi-chamber representative body in the constitutional system of Yugoslavia. The author considers the emergence of a bicameral system of representative bodies in Yugoslavia and its subsequent complication. Particular attention is paid to the period 1963–1974, when the number of chambers of the Union Assembly of Yugoslavia reached six. The author analyzes the distribution of powers between the chambers, tries to classify them, explores the basic principles of the establishment of a multi-chamber representative body, the reasons for their implementation and the nature of subsequent changes in the composition of the chambers. Attention is paid to the relationship of the constitutional principles of Yugoslavia and the concept of public self-government. Constitutional amendments of 1967–1968 were analyzed too.

**Keywords:** Yugoslavia, constitution, representative body, multi-chamber system, self management.